
Referat fra skolebestyrelsesmøde den 01.05.2024 

Personalerummet kl. 17.00-19.00 

 

Afbud: Mogens, Mark, repræsentant fra elevrådet 

 

Indhold Referat 

1. Nyt fra ledelsen 

• Vibeke vil sammen med 3 piger 
fra 9. årgang fortælle om nye 
eksamensform skal de skal 
afprøve til sommer 

• Præsentation af ny 
indskolingsleder Bente Juul 

• Personalesituationen 

• Skoleårets planlægning 

• Kan vi undgå klagesager? 

• Renovering af gymnastiksale 
 

• Vibeke fortæller, at skolen har tilmeldt sig den nye 
prøveform. – En case prøve, der ligger sig op af arbejds-
formerne i Playful Learning. Lærke og Dicte fortæller om 
deres oplevelser med afprøvningen med Case prøve-
formen. Eleverne er glade for at kunne gå op sammen i en 
gruppe, lave et produkt og mundtligheden i prøven. De 
føler, at de har fået kompetencer i det Playful arbejde, der 
styrker dem i Case prøveformen. 

• Bente Juul præsenterer sig. Hun kommer med stor 
erfaring fra skoleverdenen, samt praktisk og teoretisk 
ledererfaring. Hun fortæller, at hun er blevet taget godt 
imod og er blevet ”grebet” af ånden på Vestre Skole. 

• Vi har haft besøg af OECD, der på engelsk, gerne ville høre 
om Vestre Skoles erfaring med Playful Learning. 

• BE skal lave en TED TALK i København for undervisnings- 
engagerede og politiker.  

• Pga. øgede lønudgifter i kommende skoleår, har skolen 
reduceret medarbejderstaben på lærersiden med to 
stillinger. Vi har haft en god proces i forløbet, hvor vi har 
forsøgt at tage de mulige hensyn for dem, der skulle 
afskediges. 

• En lærer har søgt orlov for kommende skoleår, da 
vedkommende har fået andet arbejde. 

• Ovenstående vedr. afskedigelser og orlov skal behandles 
fortroligt, indtil BE giver besked til forældre og elever. 

• Vi er langt med fagfordelingen, og der lægges skemaer 
den 21/5. Dog med en bevidsthed om, at meget kan 
ændre sig inden og efter ferien. 

• Vi er opmærksomme på de tiltagende klagesager, der 
rammer skolerne omkring os og er klar over, at der også 
vil kunne klages hos os. Vi forsøger at være proaktive i de 
tilfælde, hvor vi fornemmer, at der er en sag på vej. Dette 
gælder i dialogen med forældrene og forvaltningen, hvis vi 
skønner, at det er nødvendigt.  

• Vi drøfter, hvordan vi hjælpe med til at skabe bedre 
klassefællesskaber for elever og forældre. 

• Et forslag kan være, at vi på skolen skaber en idé bank, 
med forslag til gode arrangementer for en klasse/årgang. 

• Et forslag kom på bordet; Faste grupper i klasserne, som 
arrangerer ture og aktiviteter efter et årshjul med klassens 
traditioner.  

• Renoveringen af gymnastiksalene forløber efter den 
reviderede tidsplan og budget. Vi oplever kun små 
justeringer i forhold til den oprindelige plan. 
Færdiggørelsen er forsinket og rykket fra 1/8 til 1/10 2024. 



2. Nyt fra elevrådet 

  

• AK overtager, i kommende skoleår. opgaven med at skabe 
et godt elevråd for skolens overbygning. 

• Vi drøfter hvordan skolebestyrelsen kan understøtte 
elevrådets arbejde og øge motivationen for at sidde i 
elevrådet. 

3. Skolebestyrelsesvalg 

• Kandidatopstilling 

• Valgbestyrelse 

• Gennemgang af valgprocedure 

• Valgdag den 24.04.2024 
kl. 17.00- 18.00 

Opfølgning på skolebestyrelses-
valget. 

• Der har været opstillingsmøde, hvor der kun kom en 
forælder, der ønskede at opstille til valgt. Det betyder, at 
vi mangler en til bestyrelsen og to slupplanter. Vi drøfter, 
hvem vi kan opfordre til at opstille. 

4. Nye tiltag folkeskolen  

• Præsentation af de tiltag, der er 
blevet besluttet på landsplan. 

• BE gennemgår de kommende forandringer i folkeskolen, 
vedtaget i folketinget i foråret. Ændringerne træder i kraft 
fra skoleåret 2025/2026 og omfatter mange områder i 
folkeskolen.  

5. Hvilke emner er vi optaget af 
fremadrettet? 

• Inspiration for ny bestyrelse 

- 

6. Evt.  
Den 12.6. er årets sidste skole-
bestyrelsesmøde.  
Vi vil gerne invitere jer på Filskov 
Kro kl. 17.00 for at slutte skoleåret 
og takke for indsatsen i dette 
skoleår.  

• Vi rykker næste skolebestyrelsesmøde fra onsdag den 5. 
juni (Grundlovsdag) til den 12. juni. 

• Vi holder mødet på Filskov Kro kl. 17.00 

• Tilmelding til BE eller Susanne Lenger. 

• Vi drøftede den veloverståede Vestre Festival 2,0. 

• Der er stadig noget, vi kan ændre for at forbedre 
oplevelsen for vores gæster. 

 


